



AC Board

DE

Architects Collective wurde 2006 von Andreas Frauscher, Richard Klinger und Kurt Sattler gegründet, das Büro besteht aktuell im Jahr 2025 aus rund 65 Mitarbeiter*innen. Als Architektur- und Generalplaner hat das Büro zahlreiche Projekte ausgeführt: Von kleineren, innovativen Strukturen über große, komplexe Gebäude bis hin zur Planung und Steuerung von städtebaulichen Masterplänen. Seit 2024 ergänzt Partnerin Sonja Paar-Tschuppik die Geschäftsleitung. 2024 wurde AC Industrial mit Mathias Lang als zusätzlichem Partner gegründet, um die Planung hochkomplexer Großstrukturen von Industriebauten auf eine neue Basis zu stellen. Seither treten Architects Collective und AC Industrial auch mit der Dachmarke AC auf.

Andreas Frauscher, Architekt DI, CEO & Partner von Architects Collective und AC Industrial

Architektur Studium an der Technischen Universität Wien, Mitbegründer von Architects Collective und CEO von AC. Arbeitete in mehreren Architekturbüros in Wien, ist in allen Leistungsphasen der Architekturplanung als Projektleiter für Bürogebäude, Krankenhaus- und Wohnhausbau erfahren. Lehrtätigkeit an der Technischen Universität Wien, Experte für Generalplanung im Gesundheitswesen und in der Krankenhausplanung.

Richard Klinger, Architekt DI, CEO & Partner von Architects Collective und AC Industrial

Architektur Studium an der Technischen Universität Wien und an der Akademie der Bildenden Künste Wien. Mitbegründer von Architects Collective und CEO von AC, vormals CEO von Müller & Klinger Architekten Wien. Architekt und Generalplaner für eine Reihe von Großprojekten im Krankenhausbau, Industrie-, Büro- und Wohnhausbau. Experte für Masterplanung im Gesundheitswesen und in der Krankenhausplanung.

Kurt Sattler, MArch, Partner von Architects Collective und AC Industrial

Architektur Studium an der University of Sydney und an der Akademie der Bildenden Künste in Wien; LEED-zertifiziert durch das US Green Building Design Council. Mitbegründer von Architects Collective und Partner von AC; davor für Coop Himmelb(l)au in Wien und Michael Maltzan Architecture in Los Angeles tätig. Erfahren als Projektleiter für Museums-, Theater- und Schulprojekte in den USA, Deutschland und Österreich. Experte für Nachhaltigkeit und Energieeffizienz. Geprüfter Weinakademiker durch den Wine & Spirit Education Trust.

Sonja Paar-Tschuppik, Architektin DI, Partnerin von Architects Collective und AC Industrial

Architektur Studium an der Technischen Universität Graz und Wien. Arbeitete für mehrere Architekturbüros in Wien, seit 2009 als Senior Architektin bei Architects Collective, verantwortlich für Planungssteuerung, Controlling und Finanzen – seit 2024 auch als Partnerin in der Geschäftsleitung von AC. Expertin für Architektur und Generalplanung im Bereich Gesundheitswesen und Krankenhausbau, mit Spezialisierung auf die Organisation von Großprojekten und als Projektleiterin in der Generalplanungskoordination.

Mathias Lang, Architekt DI, Partner von AC Industrial

Architektur Studium an der Technischen Universität Wien. Arbeitete studienbegleitend in mehreren Architekturbüros und selbstständig u.a. seit 2007 für Architects Collective. Seit 2010 bei Architects Collective verantwortlich für Projektleitung von Großstrukturen von Gesundheits- und Fast-track-Industriebauten, seit 2024 auch als Partner in der Geschäftsleitung der AC Industrial GmbH. Experte insbesondere für hochkomplexe Bauvorhaben in allen Leistungsphasen der Architekturplanung, u.a. mit den Schwerpunkten Nachhaltigkeit und Energieeffizienz.



EN

Architects Collective was founded in 2006 by Andreas Frauscher, Richard Klinger and Kurt Sattler, the office currently in 2025 has around 65 employees. As an architecture and general planning firm, the office has carried out numerous projects: from smaller, innovative structures to large, complex buildings to the planning and management of urban master plans. Partner Sonja Paar-Tschuppik joined the management team in 2024. In 2024, AC Industrial was founded with Mathias Lang as an additional partner to put the planning of highly complex large-scale industrial structures on a new footing. Since then, Architects Collective and AC Industrial have also been operating under the umbrella brand AC.

Andreas Frauscher, Architect DI, CEO & Partner at Architects Collective and AC Industrial

Studied architecture at the Technical University of Vienna, co-founder of Architects Collective and CEO of AC. Andreas Frauscher collaborated with several architectural offices in Vienna. As a project leader for office buildings, healthcare and residential buildings, he has amassed a wealth of experience in all phases of architectural planning. Andreas has lectured at the Technical University of Vienna. He is an expert in general planning for the healthcare sector and in hospital planning.

Richard Klinger, Architect DI, CEO & Partner at Architects Collective and AC Industrial

Studied architecture at the Technical University of Vienna and the Academy of Fine Arts Vienna. Co-founder of Architects Collective and CEO of AC, formerly CEO of Müller & Klinger Architects Vienna. Richard Klinger has amassed a wealth of experience as head architect and general planner for a number of major healthcare, industrial, office and residential projects. He is an expert in master planning for the healthcare sector and in hospital planning.

Kurt Sattler, MArch, Partner at Architects Collective and AC Industrial

Studied architecture at the University of Sydney and at the Academy of Fine Arts in Vienna. LEED certified by the US Green Building Design Council, co-founder and partner of AC. Worked at Coop Himmelb(l)au in Vienna and Michael Maltzan Architecture in Los Angeles. Kurt Sattler has experience as a project manager for museums, theatres and school projects in the USA, Germany and Austria. He is an expert for sustainability and energy efficiency and is a certified wine academic by the Wine & Spirit Education Trust.

Sonja Paar-Tschuppik, Architect DI, Partner at Architects Collective and AC Industrial

Studied architecture at the Technical University of Graz and Vienna. Worked for several architectural firms in Vienna, since 2009 as senior architect at Architects Collective, responsible for planning management, controlling and finance – since 2024 also as a partner in the management of AC. Sonja Paar-Tschuppik is an expert in architecture and general planning in the field of healthcare and hospital construction, specialising in the organisation of large-scale projects and as a project manager in general planning coordination.

Mathias Lang, Architect DI, Partner at AC Industrial

Studied architecture at the Technical University of Vienna. Worked in several architecture firms during his studies and has been self-employed since 2007, including for Architects Collective. Since 2010, he has been responsible for project management of large-scale healthcare and fast-track industrial buildings at Architects Collective, and since 2024 he has also been a partner in the management of AC Industrial. Mathias Lang is an expert in highly complex construction projects in all phases of architectural planning, with a focus on sustainability and energy efficiency.

04.08.2025